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Obraciame sa na Vás v mene pedagógov Základnej umeleckej školy vo veci zníženia 

platov naším zriaďovateľom. 

Na pracovnom stretnutí riaditeľov škôl som sa dozvedel o plánovanom znížení 

miezd pedagogických zamestnancov na 80 %. Do termínu tohto stretnutia som 

nebol zriaďovateľom telefonicky ani písomne oboznámený s touto skutočnosťou. 

Od 16. marca 2020 sa všetci pedagógovia školy aktívne zapojili do vyučovania na 

diaľku formou home office. Vo veľkej miere s využitím vlastnej techniky, obzvlášť 

v prvých dňoch a týždňoch prácne získavajúc kontakty a skúsenosti. Berieme ako 

samozrejmosť, že vychádzajúc z § 17 Školského zákona sme súčasťou sústavy škôl 

a  poskytovateľmi  základného umeleckého vzdelania. Svoje poslanie sa  aj v 

súčasných mimoriadnych podmienkach snažíme všetkými dostupnými 

prostriedkami snažíme napĺňať. 

Myslím, že takto svoju úlohu pochopili všetky ZUŠ a neviem, či je možné, aby  - ak 

máme technické možnosti realizovať vyučovanie formou  home office -  nám 

vzdelávaciu činnosť bolo možné zakázať.  

Súčasťou vyučovania v ZUŠ je aj príprava žiakov na ďalšie odborné štúdium na 

stredných a vysokých školách umeleckého a pedagogického zamerania. Bez 

kvalifikovanej  a intenzívnej práce našich pedagógov práve v tomto období by  sa 

títo žiaci sami nedokázali pripraviť na prijímacie skúšky a ani na týchto školách 

úspešne študovať. 

Okrem toho vidím v umeleckom vzdelávaní, aj keď realizovanom v pozmenených 

podmienkach spôsob, ako zachovať u detí radosť a  pohodu v období, ktoré 

predstavuje pre detskú psychiku veľkú záťaž. Toto vzdelávanie realizujú 

kvalifikovaní odborníci, ktorí dokážu množstvo a náročnosť  učiva prispôsobiť tak, 

aby bola pre deti prínosom a potešením  a nie ďalšou záťažou. 

Pri našom vyučovaní sa stretávame s kladnou odozvou u väčšiny žiakov a ich 

rodičov. 

Zriaďovateľ vyjadril svoju nedôveru k vzdelávaniu žiakov ZUŠ na diaľku, 

argumentujúc nemožnosťou kontroly zamestnancov zo strany vedenia školy 

(dodržanie týždennej miery vyučovacej povinnosti). Len veľmi ťažko je možné ich 

presvedčiť o tom, že vyučovanie na diaľku kladie na pedagogických zamestnancov 

nie rovnaké, ale časovo ešte väčšie nároky. Učitelia si vedú týždennú evidenciu 

svojej činnosti, ktorú predkladajú vedeniu školy . 

Toto 80% zníženie miezd dokonca nepovažuje zriaďovateľ za konečné, pri 

nedostatku finančných prostriedkov nevylúčil ani ďalší pokles až na 60%! 

Píšem Vám tento list s vedomím, že v súčasnej situácii, ktorá je nepochybne veľmi 

náročná pre všetky oblasti hospodárskeho a spoločenského života, sa bude len 

veľmi ťažko riešiť problematika financovania ZUŠ na Slovensku. 



Nepovažujeme však ani do budúcnosti za správne, aby o osude základných 

umeleckých škôl rozhodovali samosprávy miest namiesto odborníkov z ministerstva 

školstva. 

Veríme, že sa spoločným úsilím podarí dosiahnuť nielen pre zamestnancov 

základných umeleckých škôl, ale pre všetkých v školských originálnych  

kompetenciách dôstojné podmienky pre ich ďalšie fungovanie.  

 

A opäť, v závere niekoľko zamyslení: 

  

Naozaj je zriaďovateľ ten, kto má posudzovať kvalitu vzdelávania v školách? 

Je možné, že si zriaďovateľ neuvedomuje pridanú hodnotu tohto vzdelávania 

u detí a ich rodičov? 

A opäť – protiprávne plánované kroky k znižovaniu platov na 60 %, bez opory v 

legislatíve?  

 

 


